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  Przewodniczący Rady Powiatu w Rypinie 

 

 

 

OR.0002.63.2023 

 

PROTOKÓŁ NR LXIII/23 

z sesji Rady Powiatu w Rypinie 

w dniu 5 września 2023 r. 

 

 

LXIII sesja VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie odbyła się w Starostwie Powiatowym w 

Rypinie ul. Warszawska 38. Zwołana została przez Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w 

Rypinie Macieja Grzybowskiego. Sesja rozpoczęła się o godzinie 12.00 odsłuchaniem 

pierwszej zwrotki hymnu państwowego, a zakończyła się o godz. 13.10 

 

Ad. 1   

 Po odsłuchaniu pierwszej zwrotki hymnu państwowego otwarcia obrad LXIII sesji  

VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Pan Krzysztof 

Cegłowski, następnie Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu.  

 

Ad. 2 

        Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych w chwili rozpoczęcia obrad 

uczestniczy 16 radnych, co stanowi kworum. Radny Leszek Krajnik był nieobecny. 

Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność podejmowanych uchwał. Lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad. Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Powiatu odczytał porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXIII sesji VI kadencji Rady Powiatu.   

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad LXIII sesji Rady Powiatu w Rypinie, 

c) przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Powiatu w Rypinie. 

3. Przedstawienie informacji przekazanej przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie Nadzór Wodny w Rypinie, Sierpcu, Lipnie i Golubiu Dobrzyniu. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) Uchwała w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi powiatowej (projekt uchwały – druk 

nr 1), 

b) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania realizowane 

przez Powiat Rypiński w roku 2023 (projekt uchwały – druk nr 2), 

c) Uchwała o zmianie  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Rypińskiego na lata 2023-2027 (projekt uchwały – druk nr 3),      
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d) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego na rok 

2023 (projekt uchwały – druk nr 4), 

e) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Powiatu Rypińskiego położonej w 

Nadrożu, gmina Rogowo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 39/6 o 

powierzchni 8,6600 ha, na czas oznaczony do 1 roku z dotychczasowym dzierżawcą (projekt 

uchwały – druk nr 5). 
5. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

 
W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz naciśnięcie przycisku za przyjęciem 

porządku obrad LXIII sesji głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i 

zapytał o uwagi do protokołu z LXII sesji Rady Powiatu w Rypinie. Uwag do protokołu z 

LXII sesji Rady Powiatu w Rypinie nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania protokołu z LXII sesji. 

Za przyjęciem protokołu z LXII sesji Rady Powiatu głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

 

Ad. 3  

        Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że sprawozdania przekazane przez 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Rypinie, Sierpcu, Lipnie i 

Golubiu Dobrzyniu zostały wysłane e-mailowo do radnych, wobec powyższego radni mogli 

zapoznać się z jego treścią. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdania 

przekazane przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Rypinie, 

Sierpcu, Lipnie i Golubiu Dobrzyniu zostały przyjęte bez uwag. 

 

Ad. 4 a 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu  uchwały w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi powiatowej. 

 

Projekt uchwały przygotował Piotr Pawłowski – Dyrektor ZDP. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXIII/374/2023 

 

Ad.  4 b 

           Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania 

realizowane przez Powiat Rypiński w roku 2023. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Bilicka – Kierownik PCPR. 

Pytań nie zgłoszono.  
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W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXIII/375/2023 

 

Ad.  4 c 

         Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu  uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Rypińskiego na lata 2023-2027. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował o posiedzeniu Komisji Budżetu i Gospodarki, 

która odbyła się przed sesją i poprosił Panią Barbarę Nowakowską Przewodniczącą Komisji o 

zabranie głosu.  

 

Radna Barbara Nowakowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Gospodarki 

poinformowała, że na posiedzeniu komisji Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli 

proponowane zmiany w budżecie powiatu na rok 2023 oraz w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Uwag do projektów uchwał nie było. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIII/376/2023 

 

Ad.  4 d 

          Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu  uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Rypińskiego na rok 2023. 

Projekt uchwały przygotowała Pani Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu.  

 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIII/377/2023 

 

Ad.  4 e 

           Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Powiatu 

Rypińskiego położonej w Nadrożu, gmina Rogowo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 

działka nr 39/6 o powierzchni 8,6600 ha, na czas oznaczony do 1 roku z dotychczasowym 

dzierżawcą. 

 

Projekt uchwały przygotowała Dorota Kochańska. 
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Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXIII/378/2023 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wszystkie podejmowane uchwały były 

sprawdzane pod względem formalno prawnym.  

 

Ad. 5 

        Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w 

okresie międzysesyjnym radni otrzymali w dniu dzisiejszym w formie pisemnej. 

Sprawozdanie od 14 czerwca 2023 r. do 4 września 2023 r. stanowi załącznik do protokołu. 

 

Starosta uzupełnił sprawozdanie o informacje dotyczące:  

- 15 czerwca br. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie zorganizowało Dzień Rodziny 

Zastępczej, 

- 16-17 czerwca br. na obiektach MOSiR-u odbyły się Dni Powiatu Rypińskiego. 

Zorganizowano wspólnie z miastem Festiwal Pozytywnych Rytmów. Goszczono na tym 

wydarzeniu Dżem, Natalię Szroeder, Łobuzy, rapera Bedoesa, a także Blachę. Starosta złożył 

podziękowania dla wszystkich sponsorów,  

- 20 czerwca br. Zarząd Powiatu wraz z Powiatowym Centrum Obsługi Oświaty 

zorganizował w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego podsumowanie roku szkolnego 

2022/2023. Podczas Gali laureatów olimpiad i konkursów zostało nagrodzonych łącznie 55 

uczniów, 

- 21 czerwca br. odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim z Wicemarszałkiem 

Województwa Zbigniewem Sosnowskim, a także przedstawicielami Urzędu 

Marszałkowskiego. Spotkanie dotyczyło inwestycji drogowych: obwodnicy miasta, ścieżki 

rowerowej z Rypina do Ostrowitego, budowy ronda przy ulicy Warszawskiej, 

- 22 czerwca br. odbyło się uroczyste otwarcie I etapu drogi powiatowej Radziki - Wrocki - 

Pusta Dąbrówka. Koszt całej inwestycji wynosił 1.600.000,00 zł. Starosta złożył 

podziękowania Wicestaroście Panu Piotrowi Czarneckiemu za pozyskanie środków na remont 

tej drogi szutrowej,  

- Powiat Rypiński otrzymał środki w wysokości 191.000,00 zł na budowę wirtualnej 

strzelnicy przy Zespole Szkół nr 2. Środki te pochodzą z Ministerstwa Obrony Narodowej. 

Zostanie ogłoszony przetarg i wyłonienie firmy, która ten sprzęt dostarczy do szkoły. Starosta 

złożył podziękowania Panu Dyrektorowi szkoły, który złożył wniosek, 

- Powiat Rypiński otrzymał również środki w wysokości 1.200.000,00 zł na rewitalizację 

dwóch parków. Pierwszy park przy rypińskim liceum zostanie zrewitalizowany wraz z 

infrastrukturą poboczną. Drugi park, który będzie rewitalizowany znajduje się między 

Domem Dziecka, a Dziennym Domem Pobytu. Będzie wymieniany prawie kilometr 

ogrodzenia na które Powiat Rypiński otrzymał środki z rządowego programu odbudowy 

zabytków. Starosta złożył podziękowania dla osób zaangażowanych w pozyskanie tych 

środków, a także podziękowania dla pracownika Pani Moniki Tomaszewskiej, która składa 

wszelkie wnioski w ramach Polskiego Ładu oraz środków unijnych,  

- 18 lipca br. odbyło się spotkanie z firmą, która projektuje ścieżkę rowerową z Rypina do 

Ostrowitego, a także z Rypina do Wąpielska, 

 - 19 lipca br. Zarząd Powiatu podjął uchwałę o powołaniu nowego Dyrektora ZS nr 3 im. 

Bogdana Chełmickiego w Rypinie. Nowym Dyrektorem została Pani Karolina Trzcińska. 

Starosta podziękował Pani Dyrektor Joannie Krukowskiej za dotychczasową ponad 
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dwudziestoletnią pracę w roli dyrektora. Tego samego dnia powiat otrzymał informację o 

dofinansowaniu w kwocie 313.000,00 zł na kolejną drogę z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg na drogę w miejscowości Trąbin. Teraz trzeba zaczekać za zabezpieczeniem środków w 

budżecie gminy i jeżeli gmina zabezpieczy środki to powiat przystąpi do realizacji tej 

inwestycji. Powiat otrzymał informację o kolejnych środkach finansowych w wysokości 

3.400.000,00 zł subwencji wyrównawczej. Starosta poinformował, że wszystkich środków 

trafiło do samorządów Powiatu Rypińskiego w kwocie ponad 16.000.000,00 zł;  

- 5 sierpnia br. został otworzony nowo wyremontowany oddział rehabilitacji przy rypińskim 

szpitalu, a w ramach tej inwestycji wyremontowano także oddział ortopedyczny. Na chwilę 

obecną nie ma decyzji w jakim miejscu zostanie pobudowana przychodnia. Środki otrzymane 

w wysokości 6.300.000,00 zł musiały zostać zwrócone, ale z powrotem o nie wnioskowano i 

zostały przyznane. Wykonany jest program funkcjonalno-użytkowy, a po wskazaniu 

lokalizacji zostanie ogłoszony przetarg, żeby najpierw firma zaprojektowała, a później 

wybudowała przychodnię, gdyż ta przychodnia jest obecnie na 3000 mieszkańców, a okazuje 

się, że zapisanych w przychodni jest 8,5 tysiąca osób. Rozbudowanie przychodni do góry to 

koszt około 15.000.000,00 zł, gdyż pierwsze piętro nie ma stropu. Środki finansowe na 

oddział rehabilitacji są środkami unijnymi w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020, koszt całej inwestycji to 

3.700.000,00 zł, 

- 7 sierpnia br. w siedzibie Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

Toruniu wraz z Wicestarostą i Panią Skarbnik podpisano umowę na zakup windy do Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej. Koszt dofinansowania to 90.000,00 zł. Starosta złożył 

podziękowania Pani Dyrektor. Został złożony wniosek o pozyskanie środków z PFRON-u na 

remont łazienek w Zespole Szkół nr 3, 

- 10 sierpnia br. została podpisana umowa z Wicemarszałkiem Zbigniewem Sosnowskim na 

dofinansowanie remontu II etapu drogi Wrocki - Radziki. To są środki unijne z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na kwotę 1.300.000,00 zł, 

- 15 sierpnia br. na zaproszenie Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Pana Andrzeja Dudy 

Starosta uczestniczył w centralnych obchodach Święta Wojska Polskiego w Warszawie, 

- 21 sierpnia br. w imieniu Członków Zarządu wraz z Panem Wicestarostą, a także Panią 

Skarbnik podpisano umowę dotyczącą przebudowy schodów wejściowych z 

przystosowaniem dla osób niepełnosprawnych w Zespole Szkół nr 2. Koszt dofinansowania z 

PFRON będzie wynosił 80%,  

- 28 sierpnia br. w gmachu Starostwa Powiatowego w Rypinie wraz z Panią Dyrektor PCOO 

zostały wręczone akty nadania stopnia awansu zawodowego 10 nauczycielom, 

 - 30 sierpnia br. odbyło się spotkanie z Dyrekcją szpitala podczas którego rozmawiano o 

lokalizacji przychodni, 

- 29 sierpnia br. na zaproszenie Wójta Gminy Wąpielsk Pana Dariusza Górskiego Starosta 

uczestniczył wraz z Panią Moniką Kalinowską i Radnym Leszkiem Krajnikiem w otwarciu 

nowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Wąpielsku, 

- zakończyły się zajęcia z hipoterapii. Starosta podziękował Pani Kierownik za 

zorganizowanie, a Państwu Radnym za zabezpieczenie środków w wysokości 10.000,00 zł na 

ten cel, 

- na koniec sierpnia br. zakończył się remont budynku Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej. W Powiatowym Centrum Edukacyjno-Społecznym powstanie 13 gabinetów 

do zajęć z dziećmi. W dniu dzisiejszym zostały zabezpieczone środki na wyposażenie tej 

poradni. Starosta poinformował, że będzie to już siódma inwestycja budowlana tej kadencji, 

- został złożony wniosek na budowę hali sportowej przy rypińskim liceum oraz wniosek na 

zadaszenie lodowiska wraz z całą infrastrukturą poboczną i zakup rolby. Kolejny wniosek 
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dotyczy remontu i stworzenia internatu przy Zespole Szkół nr 2 na 60 miejsc (pokoje 

dwuosobowe wraz z łazienką o wysokim standardzie), 

- powiat czeka za odpowiedzią od konserwatora w sprawie Zespołu Szkół nr 3, gdyż 

planowana jest inwestycja dotycząca budowy hali sportowej membranowej na którą można 

otrzymać dofinansowanie w wysokości 70%. Warunki w Zespole Szkół nr 3 wymagają 

poprawy; 

 - 1 września br. wraz z Dyrektorami szkół powiatowych i Kierownikami Jednostek 

Organizacyjnych oraz z Radnym Krzysztofem Szalkowskim zostały złożone kwiaty przed 

Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej w 84.rocznicę wybuchu II Wojny Światowej, 

- 31 sierpnia br. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Rypinie została podpisana 

umowa na drogę Skudzawy-Puszcza Miejska. Środki na tą drogę zabezpieczyły Gmina Rypin 

i Gmina Skrwilno, a całkowity koszt tej inwestycji szacowany jest na kwotę 2.600.000,00 zł. 

Kwota 1.300.000,00 zł jest to dofinansowanie z budżetu państwa, a pozostałe części to 50% 

podzielone na 3 samorządy: powiat 60% i na dwie gminy po 40%, 

- 3 września br. w Kościele pod wezwaniem Najświętszego Serca Jezusa Chrystusa w 

Rypinie, czyli w Parafii Stanisława Kostki uczestniczono w 43.rocznicy wydarzeń 

sierpniowych. Starosta podziękował osobom, które brały udział w tej uroczystości oraz 

radnym występującym w Poczcie sztandarowym reprezentując powiat w osobach: Jagoda 

Grajkowska, Krzysztof Szalkowski, Maciej Grzybowski, 

- Starosta poinformował, że w tej kadencji w oświatę  powiat zainwestował środki finansowe 

w wysokości ponad 40.000.000,00 zł, w tym również na sprzęt, samochody busy, sprzęt IT, 

meble; 

- w dniu wczorajszym odbyła się bardzo ważna uroczystość otwarcia Zespołu Szkół nr 5. 

Starosta podziękował wszystkim osobom, które uczestniczyły. Była to podwójna uroczystość, 

tj.: otwarcie szkoły i Wojewódzka inauguracja roku szkolnego. Starosta złożył podziękowania 

dla Zarządu i Rady Powiatu w Rypinie za zabezpieczenie ogromnej ilości środków 

finansowych na budowę tej szkoły. Starosta poinformował, że patrząc przez pryzmat tych 

prawie 5 lat to kwota około 100.000.000,00 zł środków finansowych zewnętrznych trafiło do 

budżetu powiatu. 

Starosta zaprosił wszystkich na XXXIII Targi Rypina Agra i Dożynki Powiatowe, które 

odbędą się na obiektach rypińskiego MOSiR-u. Główne uroczystości, czyli Msza Święta o 

godz. 11.00 w niedzielę. W piątek o godz. 17.00 w RCS została zorganizowana I konferencja 

dla Sołtysów z Powiatu Rypińskiego.  

Starosta złożył serdeczne podziękowania dla wszystkich osób zaangażowanych w 

pozyskiwanie środków tj.: Pani Minister Annie Gembickiej, Pani Poseł Joannie Borowiak, 

Panu Ministrowi Krzysztofowi Szczuckiemu, Pani Dyrektor Toruńskiego PFRON-u Pani 

Gierej.  
 

Ad. 6 

        Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie wolne 

wnioski, oświadczenia i informacje? 

Radna Danuta Tyraj zapytała: czy spotkanie z sołtysami odbędzie się na sali sportowej RCS? 

Pani Danuta Tyraj powiedziała, że cieszy ją bardzo ta informacja o powstaniu ścieżki 

rowerowej do Ostrowitego, że to jest kontynuowane, gdyż Gmina Brzuze bardzo potrzebuje 

tej ścieżki. Radna cieszy się także z przyznanych funduszy na I etap drogi w Trąbinie, ale 

następna droga spędza sen z powiek radnej od początku tej kadencji. Jest to droga w 

Kleszczynie, gdzie okazało się, że agencja sprzedała swoje grunty z częścią drogi powiatowej 

osobie prywatnej i dlatego powiat nie mógł kontynuować remontu tej drogi, gdyż kilometr 

został zrobiony od Brzuzego w kierunku Żałego, a niezupełnie do Kleszczyna. Radna 
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zaznaczyła, że jest zadowolona z faktu, że powiat wycenił tę drogę i zaproponował pieniądze 

właśnie tej osobie prywatnej. Jest to znaczna kwota i trzeba mieć nadzieję, że wreszcie będzie 

można wykupić tę część drogi powiatowej, która się okazała nie powiatu i w najbliższej 

przyszłości będzie można wyremontować tę drogę. Radna Danuta Tyraj zapytała Pana 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych na jakim etapie realizacji jest planowany chodnik w 

Żałem oraz na jakim etapie realizacji jest remont otoczenia wokół figurki w Radzynku? 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: Czy są jeszcze jakieś pytania?  

Radny Marek Błaszkiewicz poprosił o rozważenie dyslokacji szkoły ZS nr 3 w miejsce na 

tzw. Piekiełku przy ul. Sportowej, w związku z planowaną inwestycją budowy  hali dla tej 

szkoły. Radny Marek Błaszkiewicz stwierdził, że udało się ładnie pobudować szkołę Zespół 

Szkół nr 5. W przypadku obecnej lokalizacji ZS nr 3 jest bardzo ciasno i optymalnych 

warunków nie da się stworzyć, natomiast lokalizacja w tej chwili w centrum miasta 

gwarantuje, że gdyby zostawić ten teren i zaoferować go w przyszłości rynkowi, to za ten 

teren, za te nieruchomości można by otrzymać naprawdę ładnych parę milionów złotych i to 

byłby znaczący udział, np. w nowej inwestycji. W ubiegłym roku  została oddana hala 

techniczna dla szkoły i tam jest piękny teren, który niestety wygląda słabo. Pan Marek 

Błaszkiewicz ten temat poddaje pod rozwagę, gdyż nie zna planów strategicznych, naboru do 

szkoły, itd. Radny Marek Błaszkiewicz zwrócił drobną uwagę dotyczącą doboru zespołów 

występujących podczas Święta Powiatu i Miasta. Wyjaśnił, że koncerty były naprawdę fajne, 

ale artyści od rapu i hip hopu ze sceny obrażali i byli obrzydliwie wulgarni oraz kaleczyli 

język polski. Radny rozumie swobodę twórczą itd., ale wydawane są publiczne pieniądze 

więc słabo się słyszy, że artysta używa wulgaryzmów wysokiej próby i ma brak szacunku dla 

publiczności w wydaniu Pana Blachy z Bedoesem. Radny prosi o zastanowienie w tej kwestii.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 

Radny Rafał Zglinicki zapytał: czy są już jakieś decyzje dotyczące działki po Komendzie 

Policji na ul. Piłsudskiego 19? Jaka jest powierzchnia te działki? Według sprawozdania Pana 

Starosty Miasto Rypin wystąpiło z prośbą o darowiznę tej działki, a też Gmina Żydowska 

upomina się o oddanie tej działki. Radny Rafał Zglinicki zapytał o kwestie przekazania oraz 

poprosił o zastanowienie, gdyż darowanie takiej działki byłoby niezręczne. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Pana Starostę o udzielenie krótkiej informacji 

Radnym zaznaczając, że w tym punkcie nie są przewidziane odpowiedzi. 

 

Pan Jarosław Sochacki Starosta Rypiński poinformował, że działka o którą pytał Radny Rafał 

Zglinicki jest działką Skarbu Państwa, a nie Powiatu Rypińskiego. W przypadku sprzedaży to 

tylko 25% trafia do budżetu powiatu. Powiat Rypiński nadal czeka za informacją od Gminy 

Żydowskiej. Rozważane są różne kierunki w tym przekazania na cele mieszkaniowe, ale 

również odbyły się rozmowy z Panią Dyrektor Weterynarii. Powiat wysyła pisma nalegając,  

aby Gmina Żydowska określiła swoje roszczenia.  Starosta zapytał Pana Marka Błaszkiewicza 

czy synowie radnego byli na tym koncercie Bedoesa i czy im się podobało? 

Radny Marek Błaszkiewicz odpowiedział, że w swoim wystąpieniu mówił o swoich 

wrażeniach. 

Pan Jarosław Sochacki Starosta Rypiński stwierdził, że radny miał wybór i mógł sobie 

wybrać, np. koncert Dżemu. 

Radny Marek Błaszkiewicz zaznaczył, że to co powiedział nie było w trybie złośliwym, a 

tylko zastanowienia się nad tym tematem.  
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Pan Jarosław Sochacki Starosta Rypiński stwierdził, że wszystko się zmienia i każdy ma swój 

gust. Jednemu podoba się Dżem, a drugiemu podoba się Bedoes, a jeszcze trzeciemu Natalia 

Szroeder. Każdy ma wybór. Powiat Rypiński stara się dotrzeć do różnych grup społecznych. 

Zdaniem Pana Starosty młodzież oczekuje na pewno spotkań z takimi wykonawcami i był to 

fajny koncert, który zgromadził kilka tysięcy ludzi. Starosta uważa, że trzeba się cieszyć z 

tego, że udało się ściągnąć tyle osób. Było to wynikiem wspólnych działań z miastem. Przed 

koncertami są robione zapytania kogo ściągać do powiatu na te koncerty. Został zaproszony 

raper, gdyż on przyciąga jak magnes młodzież. 

Starosta powiedział, że przeniesienie szkoły na "Piekiełko" odniesie odwrotny kierunek. 

Starosta zaznaczył, że szkoła posiada wspaniałe grono, wspaniałą dyrekcję, a uczniowie nie 

będą przychodzić, gdyż ważna jest też lokalizacja. Starosta poprosił, aby nie wyprowadzać 

poza miasto szkoły z tego względu, że pokazała to szkoła w Nadrożu, W szkole w Nadrożu 

było 70 uczniów. Starosta podziękował Radnym, którzy głosowali za przekazaniem szkoły do 

Ministerstwa, gdyż była to bardzo trudna decyzja. Po tylu latach okazuje się, że była to 

również i słuszna decyzja. Szkoła została przekazana pod Ministerstwo Rolnictwa, bo 

uczniowie muszą mieć także oprócz merytorycznych spraw też praktykę, a tam mają tą 

praktykę. Docelowo w szkole ma być 250 uczniów, a obecny nabór był na poziomie 35 

uczniów. Zdaniem Starosty warto inwestować w ZS nr 3, a planowana hala membranowa 

musiałaby powstać w miejscu wyburzonej przebudówki. Na dzień dzisiejszy trwa analiza.  

Decyzje dotyczące tej szkoły zapadły w 2010 r. Były również plany wyprowadzenia szkoły 

do Nadroża, ale nie było na to zgody nauczycieli. Starosta nie wie, czy to jest akurat dobry 

kierunek, żeby budować halę na „Piekiełku”. Zdaniem Starosty tam można rozbudowywać 

warsztaty i należy taki kierunek przyjąć, gdyż powiat zainwestował już w warsztaty. Starosta 

złożył podziękowania dla wszystkich radnych za wspieranie oświaty. Największe środki 

finansowe przychodzą z subwencji oświatowej, ale również ogrom środków pozyskany jest z 

zewnątrz. Starosta zaznaczył, że pierwszy raz w historii powiatu zostało stworzonych w 

Zespole Szkół nr 3 pięć oddziałów, a były obawy, że uczniowie uciekną i nie będą 

przychodzić do tej szkoły. Starosta uważa, że lokalizacja też jest takim magnesem, żeby tą 

szkołę wybierali uczniowie. Został również zmieniony profil szkoły i jest szkoła 

samochodowa. Starosta stwierdził, że to była dobra decyzja, że przekazano wówczas szkołę w 

Nadrożu, a te zaoszczędzone środki można teraz inwestować w placówki oświatowe. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Pana Starostę, aby zgłoszone uwagi Radnego Marka 

Błaszkiewicza zostały rozważone i przemyślane, gdyż są to jednak społeczne pieniądze i 

trzeba zwracać uwagę. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych o udzielenie krótkiej informacji dotyczącej pytań Radnej Danuty Tyraj.  

 

Pan Piotr Pawłowski Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych poinformował, że ma dobre 

wiadomości do przekazania w przypadku przygotowania inwestycji polegającej na budowie 

chodnika w miejscowości Żałe. Do 30 listopada br. jest termin wykonania dokumentacji 

projektowej. Niestety pas drogowy nie pozwolił na umieszczenie tego chodnika, więc powiat 

został zmuszony przeprowadzić postępowanie ZRID-owskie. Dokumentacja ma być 

ukończona do 30 listopada br. Jeżeli tylko fundusze będą zabezpieczone na przyszły rok to ta 

inwestycja będzie realizowana. Na przebudowę skrzyżowania w Radzynku został już złożony 

projekt w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Powiat czeka na rozstrzygnięcia 

Wojewody. Przystąpienie do realizacji tej inwestycji nastąpi w przyszłym roku.   

Pan Jarosław Sochacki Starosta Rypiński dodał, że został złożony wniosek na przebudowę 

przejścia dla pieszych na ul. Sportowej. 
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Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za udzielone informacje oraz poinformował 

Radę Powiatu, iż dostąpił zaszczytu w dniu wczorajszym na uroczystościach związanych ze 

szkołą ZS nr 5, wystąpienia w tak zacnym gronie, gdzie otrzymał „Podziękowanie”, traktując 

to, że to „Podziękowanie” jest dla wszystkich radnych za tą pracę, za te działania i za te chęci, 

żeby ta inwestycja zafunkcjonowała, a szkoła godnie mogła pracować w wyjątkowych 

warunkach. „Podziękowanie” zostanie umieszczone w Biurze Rady, żeby wszyscy radni mieli 

do niego dostęp. 

Przewodniczący Rady Powiatu złożył serdeczne podziękowania radnym i powiedział, że 

rypiński szpital naprawdę jest wspaniały i ma wspaniałą kadrę. Serdeczne podziękowania 

złożył również Zarządowi Powiatu za wszystkie odwiedziny podczas jego prawie 

miesięcznego pobytu w szpitalu. Podkreślił działania koleżanki Jagody Grajkowskiej, która w 

pewnych momentach ratowała mu życie. Wiele osób dzwoniło i przychodziło tak jak Pani 

Dyrektor szpitala czy Pan Dyrektor SP ZOZ za co również Przewodniczący Rady Powiatu 

bardzo serdecznie podziękował i poprosił podziękować całemu oddziałowi chirurgii, 

ordynatorom innych oddziałów, ale także personelowi i Paniom, które sprzątały. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował również Wiceprzewodniczącym Rady, którzy 

zastępowali go w obowiązkach, gdyż w tej kadencji ich pomoc okazała się bardzo potrzebna. 

Przewodniczący Rady jeszcze raz bardzo serdecznie podziękował wszystkim osobom, 

których nie wymienił za wsparcie, za pomoc, za telefony. 

Nikt więcej nie zgłosił wolnych wniosków, oświadczeń i informacji. 

 

Ad. 7 

      Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski podziękował za udział w sesji i 

zamknął obrady LXIII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Zakończenie obrad LXIII sesji Rady - godz. 13.10 

 

Pełna treść wystąpień dostępna jest na nagraniu umieszczonym na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Rypinie w zakładce Strefa Cyfrowego Urzędu oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Starostwa. 

                 

                                  Przewodniczący Rady 

  

                                                          Krzysztof Cegłowski 

 
Protokołowała: 

Anna Zaborowska 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności. 

2. Lista zaproszonych gości. 

3. Wyniki głosowań. 

4. Sprawozdania przekazane przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie 

Nadzór Wodny w Rypinie, Sierpcu, Lipnie i Golubiu Dobrzyniu. 

5. Sprawozdania Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie z prac Zarządu w 

okresie międzysesyjnym. 


